
2018 óta ünnepeljük Magyarországon 
minden év február 22-én a Magyar 
Parasport Napját. Az országgyűlés 
szimbolikusan választotta ezt a napot, 
hiszen 1970. február 22-én alakult meg 
a mozgásgátoltak Halassy Olivér Sport 
Clubja a Mozgásjavító Intézmény falai 
között. A mai magyar parasport kiala-
kulásában döntő jelentőségű volt, hogy 
az első, intézményesített sportszerve-
zetet olyan legendák alapították, mint 
Tauber Zoltán, hazánk első paralimpiai 
bajnoka, aki 1972-ben bronzérmes lett 
Heidelbergben és Fejes András, aki 
1976-ban az első magyar paralimpiai 
aranyérmet nyerte Torontóban. A klub 
a névválasztásával a legendás vízilab-
dázó és úszó előtt tiszteleg, aki lábam-
putáltként az épek között lett olimpiai 
bajnok 1932-ben és 1936-ban.

Településünkön a Nagy Sándor Jó-

zsef Gimnázium csatlakozott a nap 
programjához. A Lélekmozgató prog-
ram keretében rendhagyó interaktív 
előadásra és bemutatóra invitálták feb-
ruár 22-én, pénteken Mezei Katalin 
erőemelő paralimpikonunkat. A spor-
tolónő izgalommal készült első előadá-
sára, s elmondása szerint szép élmény-
nyel gazdagodott, rengeteg érdeklődő 
és fürkésző arcot látott. Életével kap-
csolatban is tettek fel kérdéseket, me-
lyekről nyíltan és őszintén tudott be-
szélni a diákokkal.

„Motiváltak a fiatalok az őszinte ér-
deklődésükkel és ezért nagyon hálás 
vagyok. Köszönöm, hogy előadóként 
részt vehettem ezen az eseményen” – 
mondta lapunknak a paralimpikon. 
Mezei Katalinnak további sok sikert és 
eredményes felkészülést kívánunk a 
következő versenyére!

A Magyar Parasport Napja

Február közepén sakkversenyt és be-
mutatót tartottunk a Nagy Sándor Jó-
zsef Gimnáziumban. Az eseményen di-
ákjaink barátságos mérkőzéseket ját-
szottak a Prohászka Ottokár Katolikus 
Gimnázium diákjaival. A rendezvényen 
részt vett Persányi Barnabás korosztá-
lyos országos és uniós Európa-bajnok, 
aki a mérkőzések közötti szünetekben 
szimultánt játszott a résztvevőkkel.

Szintén ebben a hónapban lány- és 
fiúcsapataink diákolimpiai röplabda 
megmérettetésen is részt vettek. A so-
rozatban a fiúknak sajnos nem sikerült 

a továbbjutás. A lányok Budaörsön hat 
csapat közül a második helyen végez-
tek, így lehetőségük nyílt a másodikok 
tornáján szerepelni. Ez a verseny győ-
zelemmel ért véget, a megyei döntőben 
5. és 6. helyen végeztek. A közös mun-
ka nem volt hiábavaló, jövőre újra meg-
próbáljuk!

Márciusban az  NSJG napok kereté-
ben a „Makkosi futás” 1993 óta ha-
gyomány az intézményben. A táv hoz-
závetőleg 5 km, melyben 100 méteres 
szintkülönbséggel is megbirkóztak a 
vállalkozó diákok és tanárok.  Idén har-

minc diák és két tanár állt rajthoz. „So-
káig bolyban futunk, jó érzés a közös 
munka és az erdőben nem érzem a fá-
radtságot sem, a természetre figyelek.”  
„Szeretem a Makkosi futást, mert így 
nem csak az osztálytársaimmal verse-
nyezhetek. Szívesen veszek részt rajta, 
mert nem kötelező”- mondták a diákok.

A futás a Rózsa köznél indult, majd 
az Erdő és Kossuth Lajos utcán át az 
erdőben folytatódott a Makkosi temp-
lomig, majd lefelé a Makkosi-Napsu-
gár-Fő utcán keresztül érkeztek a gim-
názium elé. 
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Sűrű tavasz a NSJG-ben
Fiúk kategóriája
1. Danis Bence (21:05) 9. ny.
2. Klempa Márk (21:52) 10. b. 
3. Égető Bence (23:29) 9. ny. 
Lányok kategóriája
1. Pék Alexandra (28:34) 10. b. 
2. Demeter Vivien (30:07) 9. ny.  
3. Hingyi Anna (33:42) 11. b.

Gratulálunk a győzteseknek és ez-
úton is köszönjük a közterület-fel-
ügyelet és a Budakeszi Polgárőr 
Egyesület munkatársainak, hogy 
lehetővé tették diákjainknak a biz-
tonságos áthaladást a Fő utcán.

A FUTÓVERSENY EREDMÉNYE

Mezei Katalin paralimpikon

Jelentős változás előtt áll a SZIA

Rengeteg feladata lehet mostaná-
ban. Hamarosan kezdődnek a be-
iratkozások, a nyáron pedig az is-
kola egyik része átköltözik az új 
épületbe.

Az előrejelzések szerint 180 elsős kezdi 
az új tanévet. Emellett, mind a korábbi 
években is, mintegy 100, hatodik évét 
már betöltött kisgyermek marad még 
egy évet az oviban, mert a szülők úgy 
gondolják, még nem iskolaérettek.

Elkészül az új tanévre a jövőben 
székhelyként működő Árpád fe-
jedelem téri az új iskola, melynek a 
Knáb János utcai iskola telephelye 
lesz majd?

Ígéretet kaptunk arra, hogy kész lesz az 
iskola, melynek lényegesen kisebb, 739 
m2-es, II. ütemben épülő részét is építik 
már. Mindez reményt adhat arra, hogy 
a forfa tantermekben és a zeneiskolában 
már nem lesz tanítás szeptembertől.

Miképpen osztják el a két iskola 
épülete között a diákokat? Lesz elég 
hely?

Jelenleg 930-an vagyunk, az új tan-
évben is kényelmesen elférünk majd a 
mintegy 500-500 férőhelyes épületek-
ben. Pontosan még nem tudom meg-
mondani az osztályok helybeosztását, 
ez még nem eldöntött kérdés. Ami még 
bizonytalan, az a Napraforgó tagozat 
helyzete. Elhelyezésük az új épületben 
átalakítást igényelne, ezért valószínűleg 
még maradnak a 2019-20-as tanévben a 
Petőfi utcában. 

Mintegy 500 fő átköltöztetése egy új 
épületbe nem kis feladat.

A kivitelező ígéretei ismeretében au-
gusztusban meg tudjuk oldani a köl-
töztetést.

Több fenntartó is bejelentkezett, 
így a Budakeszi Város Német Ön-
kormányzata és a Prohászka Ot-
tokár Katolikus Gimnázium, hogy 
szeretnének fenntartók lenni a 

SZIA-ban. Jelenleg mi a helyzet eb-
ben a kérdésben?

A tulajdonos mindkét épület esetében 
az önkormányzat. Budakeszi Város Né-
met Önkormányzata, valamint a Szé-
kesfehérvári Egyházmegye írásban tet-
ték meg az oktatással kapcsolatos konk-
rét javaslataikat az önkormányzat felé.  
A képviselő-testület nyitott minden 
olyan megoldásra a budakeszi gyer-

mekek érdekében, amely az oktatásuk 
minőségi javulásával jár és férőhely bő-
vítést eredményez.

Az 16 tantermes, új iskola megépü-
lése más formában, más lehetősé-
gekkel is erősíteni fogja az általá-
nos iskolai oktatást Budakeszin?

Bővül a nyelvoktatás lehetősége - az 
eddig az iskolában működő Szőlő-
tő Alapítvány két tanítási nyelvű ok-
tatása mellett - elindul az állami két 
tanítási nyelvű angol oktatás 2 osz-
tályban, felezett formában (egyik fele 
módszertani, a másik angol tagozatos 
lesz). Ezekben a legnagyobb hang-
súlyt a tehetséggondozásra, egyéni 
bánásmód megvalósítására fordítjuk, 
reméljük, hogy ezzel sikerül minél 

több budakeszi gyereket megtartani 
városunkban.

2017-ben a SZIA újonnan kine-
vezett igazgatójaként a Budake-
szi Hímondóban arról is szólt, 
hogy „szeretnénk a Zsámbéki-me-
dence módszertani bázis iskolájává 
válni!” Akkor még csak sejthettük, 
hogy ez a most épülő iskola min-
den tekintetben, megjelenésében 
is 21. századot jeleníti majd meg. 

Az előzőekben említettem már a nyel-
vi képzés bővülését, mellyel sok család 
számára lesz elérhető a korai intenzív 
nyelvoktatás. Módszertani megújulás-
ként markánsan megjelenik iskolánk-
ban a digitális oktatás, valamint a LEGO 

készletek taneszközként történő hasz-
nálata. A módszertani megújulás ré-
sze még a kevert osztályok kialakítása, 
mellyel a szegregációt szeretnénk meg-
előzni. A művészeti oktatás és testneve-
lés terén is tervezünk újításokat, párhu-
zamosan szeretnénk lehetőséget kínálni 
különböző sportágak és művészeti ágak 
művelésére. Fontos szerepet szánunk a 
projektoktatásnak, projektnapoknak. 
Szeretnénk szakmai napokat tartani. A 
különleges bánásmódot igénylő, sajátos 
nevelési igényű (SNI) gyerekeknek sze-
retnénk biztosítani speciális fejlesztésü-
ket és a megfelelő mértékű integrációt. 
Munkánkban továbbra is számítunk 
külső partnereink - elsősorban a szülők 
és az önkormányzat - együttműködésé-
re, támogatására. Horváth Jenő

Bódi Zsuzsanna, az általános iskola igazgatója sokakat érintő, aktuális 
kérdésekre ad választ azokról a várható szervezeti-helyszíni változásokról 
és pedagógiai-módszertani megoldásokról, új lehetőségekről melyek az 
Árpád fejedelem téren épülő épület kapcsán fogalmazódtak meg az elmúlt 
hónapokban. Mindez emeli az oktatás színvonalát az elkövetkező évek-
ben Budakeszin.

Fotó: Torti Szofi
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